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Oversigt høringssvar   

Nr. Hvem  Hvad  Indstilling  Begrundelse  
1 Ungdomsskolens 

bestyrelse   
Bestyrelsen i Rebild Ungdomsskole har på møde torsdag d. 20/4-23 
drøftet forslaget til ny Børn- og Ungepolitik. Vi er af den holdning, at 
indholdet flugter med bestyrelsens oplevelse af de væsentligst udfor-
dringer og potentialer på børn- og ungeområdet i Rebild Kommune. Vi 
glæder os til, at ungdomsskolen kommer til at hjælpe med at give poli-
tikken og de nævnte temaer lokalt liv. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken.  

Ingen forslag til rettelser  

2 Dagtilbud Rebild 
Syd  

Vi har læst børn og unge politikken i Lokal MED og Bestyrelsen. VI har 
taget den til efterretning. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

3 Haverslev- 
Ravnkilde skoles 
bestyrelse og MED 
udvalg  

Det tilsendte forslag til ny Børne- og ungepolitik indeholder gode idea-
ler. Vi kan derfor tilslutte os indhold og form. En del af indholdet klinger 
dog hult i lyset af, at man drøfter lukning af skoler i landdistrikterne og 
politisk allerede har besluttet at lukke Ravnkilde Skole. 

Vi mener i det hele taget, at processen omkring Børne- og ungepolitik-
ken har været problematisk. Det er dårlig timing, at sende en ny Børne- 
og ungepolitik i høring midt i en strukturanalyse, hvis man ønsker invol-
vering fra alle interessenter. På skoleområdet har alle fokus på struktu-
ranalysen og dermed er der stor sandsynlighed for, at vi hverken kom-
mer til at føle eller udleve det, der står. I og med kommunen skal finde 
store besparelser, kan det også undre, at kommunens administration 
har tid/mandskab til at udforme en stor analyse og en ny politik på 
samme tid. 

 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

4 Sortebakkeskolen Høringssvar vedr. Børn og unge politikken 2023-27 Vi synes, det er en 
meget fin børn og unge politik. Vi kan på ingen måde være uenige i det, 
der står i politikken. Vi synes, de gode intentioner klinger hult i en tid 
med skoleanalyse og store økonomiske udfordringer på kerneområderne 
i Rebild Kommune. Så konklusionen fra vores side er, at der står alt det, 
vi ønsker for vores børn og unge, men politikken er meget langt fra, 
hvad der er realiserbart med de nuværende begrænsede ressourcer. Til 
slut vil vi opfordre til, at man kobler Børn og unge politikken sammen 
med “Udviklende fællesskaber”. Venlig hilsen Skolebestyrelsen på Sor-
tebakkeskolen 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  
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5 DH Rebild 
 

DHs medlemmer i Rebild kommunes handicapråd takker for muligheden 
for at afgive høring til Børn og Ungepolitik 2023-2027. DH Rebild kan 
bakke op om intentionen i politikken, men er bekymret for, om der er 
ressourcer til at føre de gode intentioner ud i livet. Det fremstår som et 
paradoks, at der i politikkens afsnit ”trivsel og rettidig handling” står ”vi 
reagerer med det samme, hvis vi oplever, at et barn eller en ung viser 
tegn på mistrivsel, så der kan gives en målrettet støtte i tide”, samtidig 
med at der i analysen på skole og dagtilbudsområdet står i bilag 19 
(spørgeskemaundersøgelse MED på specialområdet); ”97 procent vur-
derer i nogen grad eller i høj grad, at nogle elever ikke visiteres retti-
digt, dertil forklarer 69% procent af medarbejderne blandt andet, at 
manglende ressourcer og tid i almenområdet er årsag til dette”. 93 pro-
cent kan i nogen grad eller i høj grad genkende, at nogle elever i kom-
munen ikke visiteres til et tilstrækkeligt tilbud, hvilket 72 procent vur-
derer blandt andet skyldes de økonomiske konsekvenser, det har for 
distriktsskolen”. Med andre ord skal der tilføres ressourcer til Rebild 
kommunes folkeskoler, før der kan leves op til den fremlagte politik. DH 
Rebild er talerør for 35 handicap-organisationer i Rebild Kommune og vi 
oplever i højere grad en tidligere, at der ikke reageres med det samme, 
når et barn eller en ung viser tegn på mistrivsel og at der heller ikke 
gives målrettet støtte i tide. 

Vi mener, at det er meget vigtigt, at politikerne i Rebild kommune udvi-
ser en kritisk realisme, når de vedtager denne politik, således det sik-
res, at der følger ressourcer med intentionerne. Vi vil ligeledes gerne 
påpege, at det er vigtigt at politikken, når den skal implementeres, til-
passes forskellige grupper af børn og unge uanset alder og forudsæt-
ninger for at være i verdenen. Derudover håber vi, at udvalgets med-
lemmer vil sikre, at politikken bliver levende og målbar, så der sker en 
god opfølgning på intentionerne og så politikken får reel betydning for 
udviklingen af vores børn og unge i Rebild Kommune 

 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

6 Skolebestyrelse og 
MED-udvalg, Suld-
rup Skole 

Forslaget til Børn og Unge Politik i Rebild kommune udtrykker nogle 
gode værdier, som vi fuldt ud kan  
tilslutte os.  
Vi ønsker at påpege, at der, forinden Børn og Unge Politikken kan im-
plementeres, forestår et større politisk arbejde med at skabe de nød-
vendige rammer politisk og økonomisk – særligt set i forhold til den 
nuværende økonomiske situation på Dagtilbuds- og skoleområdet.  
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  
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7 MED udvalget i 
Dagtilbudsområde 
Støvring Nord 
 

Medudvalget for Dagtilbudsområde Støvring Nord vil gerne kvittere og 
takke for medinddragelsen og processen omkring etableringen af ”Børn 
og Ungepolitik 2023 – 2027”, der skal implementeres og arbejdes med i 
de kommende år. Vi finder den nye Børn og Ungepolitik både ambitiøs 
og visionær, hvor vi ikke kan være uenig i de beskrevne 5 temaer for 
børn og unge. Dog finder vi politikken meget generel, idet målene er sat 
for 0-18årige, hvor mennesket dannes, socialiseres, lærer og udvikler 
sig, men målene for de forskellige alderstrin beskrives ikke og kan der-
for flere steder virke virkelighedsfjerne for vores målgruppe. 
 
Rebild Kommune er i perioden 2021-2024 udtaget til at være frisat for  
statslige og kommunale regler og rammer for dagtilbudsområdet (0-6-
årige børn), hvor vi bl.a. har arbejdet med børnenes livsduelighed og 
ser et stort udviklingspotentiale i metoden ”Vi øver, vi prøver” hvor 0-
fejls kulturen bliver udskiftet med plads til netop at eksperimentere og 
have en legende tilgang til både læring og livet. 
Vi har lært meget i tiden ved Velfærdsaftalen, hvilket børn og forældre  
profiterer af, og anmoder BFU om, at den viden og læring vi fået im-
plementeres og udvikles i de kommende år. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

8 Dagtilbuddene i 
Haverslev-
Ravnkilde – Foræl-
drebestyrelse og 
MED udvalg.  

En rigtig fin politik med mange gode intentioner, som vi kun kan være 
enige i. Vi ser dog, at det kan blive vanskeligt at skulle leve op til dette, 
med de ressourcer der stilles til rådighed. Vi er ærgerlige over, at så 
vigtig en politik kommer samtidig med den store analyse af skole og 
dagtilbudsområdet 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

9 Bestyrelsen for 
Dagtilbuddene i 
Skørping 

Bestyrelsen for Dagtilbud i Skørping indleder høringssvaret med Rebild 
Kommunes egen vision for børn og unge: 
“Vi ønsker, at Rebild Kommune er ansvarlig for, at alle børn og unge 
indgår i aktive og udviklende fællesskaber, sikres trygge overgange og 
mødes med respekt.”  
Rebild Kommunes nye Børne- og Ungepolitik har et flot layout og tek-
sten er svær at være uenig i. - Det virker dog distanceret og uambitiøst, 
at man kun ønsker denne ansvarlighed fra kommunens side. I stedet 
kunne man sige: 
“Rebild Kommune er ansvarlig for, at alle børn og unge indgår i aktive 
og udviklende fællesskaber, sikres trygge overgange og mødes med 
respekt.” 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  
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Hvis man reelt set ønsker, at denne politik skal lykkedes, så skal der 
findes en anden vej, end den man p.t. står overfor i dagtilbuddene i 
Skørping. Kapacitetsudfordringerne fylder 
rigtig meget, og giver unødig uro. - Så mød nu børnene med respekt og 
lav den langsigtede pavilionløsning, som sikrer muligheden for at de 
udviklende fællesskaber skabes. 
Vi skal have et fremtidigt dagtilbud, hvor der investeres, så det enkelte 
barn får den tryghed, støtte og vejledning, som der er behov for, og 
hvor medarbejdergruppen ressourcemæssigt får mulighed for at udfolde 
deres faglighed. 
Vi skal ikke have et fremtidigt dagtilbud, hvor pasningstilbuddet fra år 
til år varierer, så hverken børn eller personale ved, hvad de kan forven-
te. Det er mangel på respekt og giver utryghed. - Og det er som be-
kendt stik imod politikens vision. 
 

10 Skolebestyrelse og 
MED-udvalg på 
Bavnebakkeskolen  

Skolebestyrelse og MED-udvalg på Bavnebakkeskolen tilslutter sig ord-
lyd, intentioner og målsætninger i den nye politik. Herudover udtrykkes 
der ros for en involverende proces. Imidlertid ser vi med stor bekymring 
på skolevæsenets pressede økonomi i forhold til implementeringen. Vi 
har et akut behov for en ressourcetilførsel, hvis ikke politikens fine for-
muleringer skal fremstå som andet end ord på et stykke papir. Aktuelt 
har vi pga. en stærkt presset driftsøkonomi været tvunget til at nedpri-
oritere skoleaktiviteter, der ellers kunne understøtte politikens målsæt-
ning om at fremme "Livsduelighed", samt skabe "Mangfoldige og me-
ningsfulde fællesskaber" for eleverne. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

11 MED-udvalget i 
Dagtilbuddene i 
Skørping 

MED-udvalget i Dagtilbuddene i Skørping anerkender det snart færdige 
resultat af arbejdet med den nye Børne- og unge politik og fokus på de 
5 temaer, som er væsentlige ift. trivsel og udvikling og som understøt-
ter mål og retningsbestemmelserne under Velfærdsaftalen. 
Vi ser med stor tilfredshed på, at der både i Børn og unge politikken og 
Vision 2035 arbejdes med tidlig indsats og rettidig handling. Den retti-
dige omhu kræver en ihærdig indsats, men betaler sig på den lange 
bane. Med forebyggelse kommer vi 
længst.  
Vi er af den overbevisning, at de forhåbentlig langsigtede løsninger ift. 
kapaciteten i Skørping vil bidrage positivt ind i målene og visionen. Li-
geledes vil det kunne bidrage ind i arbejdet med, at vi i overgange er 
velforberedte og i god tid inddrager børn, forældre og personale. Dette 
er en tryghedsskabende faktor. Vi kan selvfølgelig have en bekymring 

Udvalget skal tage stilling til 
om den indledende vision skal 
ændres til:  
 
Rebild Kommune er ansvarlig 
for, at alle børn og unge indgår 
i aktive og udviklende fælles-
skaber, sikres trygge overgan-
ge og mødes med respekt.  
 

Det indstilles at udvalget 
vælger om det skal ske 
ændring   
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ift. de økonomiske besparelser, der skal effektueres på vores område, 
og hvorledes vi med vores normeringer kan efterleve politikken. Den 
økonomiske tildeling og normeringen betyder, at personalet hele tiden 
prioriterer i dagligdagen og løbende tilrettelægger, hvilke pædagogiske 
opgaver, der gives særlig fokus. 
I politikken skrives: 
Vi ønsker, at Rebild Kommune er ansvarlige for, at alle børn og unge 
indgår i aktive og udviklende fællesskaber, sikres trygge overgange og 
mødes med respekt. Vi opfordrer til at de to første ord i ovennævnte 
sætning slettes. Istedet bør det indledes med at Rebild kommune er 
ansvarlig. Det er ikke kun et ønske! 
 
PS. Der er er flere ord, hvor der er en bindestreg i stavelsen af ordet. 
 

12 MED-udvalget  
Karensmindeskolen 

MED-udvalget indleder høringssvaret med Rebild Kommunes egen vi-
sion for børn og unge: 
“Vi ønsker, at Rebild Kommune er ansvarlig for, at alle børn og unge 
indgår i aktive og udviklende fællesskaber, sikres trygge overgange og 
mødes med respekt.” 
Rebild Kommunes nye Børne- og Ungepolitik har et flot layout og tek-
sten er fin. - Men hvis man reelt set ønsker, at denne politik skal lykke-
des, så skal der findes en anden vej, end den man på skolerne p.t. står 
overfor. 
Vi skal have et fremtidigt skolevæsen, hvor der investeres i skolerne, så 
eleverne når så langt de kan i forhold til deres kompetencer, hvor sår-
bare elever får en kvalitativ støtte i almenskolen og hvor medarbejder-
gruppen ressourcemæssigt får mulighed for at udfolde deres faglighed. 
Vi skal ikke have et fremtidigt skolevæsen, hvor den enkelte skole selv 
skal løfte opgaven med inklusion og tvinges til at finde midlerne til dette 
ved at skære i de fællesskabende aktiviteter som fx skilsmissegruppe, 
musical og lejrskole, da det jo er stik imod politikkens egen vision. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  

13 Skolebestyrelsen 
Karensmindeskolen 

Det er svært at være uenig i de opsatte idealer i politikken. 
Desværre må vi bare konstatere at byrådet åbenbart har visioner på 
den ene side, men på den anden side ønsker skrabeudgaven. 
Det er jo skræmmende, at byrådet tror de kan fortsætte med at have 
Danmarks laveste tildeling pr. elev og så tro vi kan udvikle en god bør-
ne og ungepolitik, som ikke kan løftes med de økonomiske rammer der 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  
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er. 
Men det er desværre luftkasteller der bliver sat op. 
Vi opfordrer derfor til at følge ordene op med en økonomi og struktur, 
der kan muliggøre visionen. 

14 Fælleselevrådet i 
Rebild Kommune 

I fælleselevrådet gav vi i marts vores input til Børne- og Ungepolitikken. 
På vores møde i maj har vi talt om udkastet til den nye politik. 
 
Vi synes, vores input er blevet hørt. Vi nævnte fx, det var vigtigt med 
en “tryg base” derhjemme, trygge overgange og betydningen af fælles-
skaber - og de har nævnt alle. Vi synes, det er godt, at der bliver lagt 
vægt på, at de voksne har et ansvar. 
 
I forhold til læringsmiljøer er vi også blevet hørt - og vi synes, at vi 
elever allerede bidrager hertil i fælleselevrådet og elevrådene. I fællese-
levrådet har årets mærkesag været ‘undervisningsmiljø’ - og vi har fået 
uddannet elever til undervisningsmiljørepræsentanter. Vi oplever, at der 
er blevet lagt mere fokus på skolernes læringsmiljø, efter elever er ble-
vet UMR-uddannede - og der er fokus på det i vores lokale elevråd og i 
fælleselevrådet. 
 
Der er mange gode temaer og ønsker i politikken, men hvad betyder 
det helt – og hvordan har man tænkt sig at gøre de ting, der skrives? 
F.eks. at give børn og unge kompetencer til at klare sig og overvinde 
modgang, indgå i demokratiet og give udsyn? 
 
Vi er glade for at vores input om, at børn og unge skal høres og inddra-
ges, er blevet taget med. I fælleselevrådet har vi indflydelse og me-
dinddragelse på mange ting - og vi synes, det er vigtigt, at børn og 
unge oplever reel indflydelse og medbestemmelse. 
 
Det bekymrer os, at fælleselevrådet er skåret væk på grund af bespa-
relser - og måske allerede må stoppe ved dette skoleår. Det har været 
en god måde at ideudvikle og give sparring til hinanden på. Fælleselev-
rådet er elevernes fælles talerør. Vi har oplevet at blive taget mere se-
riøs på skolen, når det vi tager med tilbage, kommer fra fælleselevrå-
det. 
 

Der kvitteres for høringssvaret 
der ikke giver anledning til 
ændringer i Børn- og Ungepoli-
tikken. 

Ingen forslag til rettelser  


